
PROTOKÓŁ Nr XXVII/21

z sesji Rady Gminy Łubnice

odbytej dnia 16 sierpnia 2021 roku

 

W sesji udział wzięło 14 radnych, 1 nieobecny usprawiedliwiony.

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:

 

1.     Anna Grajko – Wójt Gminy

2.     Leszek Ziółek – Sekretarz Gminy

3.     Izabela Pszczoła – Skarbnik Gminy

 

Proponowany porządek obrad:

 

1.     Otwarcie sesji.

2.     Przedstawienie porządku obrad.

3.     Podjęcie uchwały w sprawie   w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

4.      Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 
2021-2031.

5.       Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Łubnice 
porozumienia międzygminnego w celu przygotowania i realizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego 
dla Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021-2030.

6.     Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Łubnice

7.     Podjęcie uchwały  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łubnice na 
rok szkolny 2021/2022.

8.     Podjęcie uchwały  w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom pełniącym funkcje kierownicze oraz ustalenia 



tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, psychologa, logopedy, terapeuty 
pedagogicznego, doradcy zawodowego zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 
przez Gminę Łubnice

9.      Podjęcie uchwały  w sprawie  ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Łubnice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych od dnia 1 września 2021 roku.

10.           Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów przedszkolnych 
przy szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Łubnice.

11.           Interpelacje i wnioski radnych.

12.           Odpowiedzi na interpelacje.

13.           Wolne wnioski i informacje.

 

 

Ad. 1

 

P. Przew. – otwieram XXVII sesję i witam wszystkich przybyłych. Na podstawie listy obecności 
stwierdzam, że Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.

 

Ad. 2

 

Przedstawienie proponowanego porządku obrad.  Czy są  jakieś propozycje zmiany porządku 
obrad? Nie widzę. Wobec tego  przegłosujmy. Kto z Pań i Panów jest za przyjęciem proponowanego
jw. porządku?

Porządek przyjęto jednogłośnie.

 

P. Przew. – zanim przejdziemy do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji mamy jeszcze jedną miłą
sprawę a mianowicie pożegnanie Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej a zarazem 
podziękowania od współpracowników i od rady gminy za współprace przez długie, długie lata 
myślę, że w charakterze takim bardzo pozytywnym . wypowiadam się co do Rady Gminy i bardzo 
proszę Panią Wójt o zabranie głosu.  



P. Wójt – w imieniu Pani podopiecznych, swoim własnym oraz  współpracowników chciałam Pani 
bardzo serdecznie podziękować za ten długi okres pracy na rzecz naszego środowiska. 
Pracowaliśmy w różnych warunkach i były chwile  trudne i łatwiejsze, mieliśmy wiele powodzi i 
sytuacji klęskowych. Zawsze Pani wywiązywała się z tych obowiązków  dobrze. Żałuję, że Pani już 
odchodzi, bo tyle lat wspólnie przepracowanych, widzę, że jest to zdanie nie tylko moje ale innych 
współpracowników, radnych tez i sołtysów. No ale kiedyś przychodzi ten moment, że trzeba przejść 
na emeryturę tak Pani zadecydowała i trzeba to uszanować. Było dla nas prawdziwym zaszczytem, 
że mogliśmy z Panią pracować, współpracować. Życzymy Panie wielu długich lat w zdrowiu, 
szczęściu, pomyślności, realizacji swoich jeszcze na pewno bogatych planów. Wszystkiego dobrego 
a ten grawerton niech będzie pamiątką, jak sobie Pani go otworzy to będzie przypominał dobre 
chwile, któreśmy razem spędzili. Dziękuję serdecznie.

P. Barszcz – dziękuję bardzo. Chciałabym bardzo serdecznie podziękować za wiele lat dobrej 
współpracy. Dziękuję Pani Wójt, Panu Sekretarzowi, Pani Izie. Dziękuję Radzie Gminy, Sołtysom za 
wsparcie, które dostawałam od Was, za dobre wskazówki, których żeście mi udzielali. Dzięki temu 
było mi łatwiej realizować swoje zadania. Dziękuję poprzedniej Pani Skarbnik, z która tez długo 
współpracowaliśmy, dziękuję poprzednim radom gminy, z którymi współpracowałam, poprzednim 
sołtysom. Dziś Wam wszystkim bardzo serdecznie dziękuję za wszystkie lata dobrej współpracy, za 
atmosferę, którą mi stwarzaliście. Chcę jeszcze podziękować moim współpracownikom z OPS, z 
którymi współpracowałam też ponad 31 lat, z którymi pracowałam od początku można powiedzieć,
bo kilka osób jest takich, które od początku realizacji OPS pracowały ze mną, wspierały mnie w 
trudnych chwilach zwątpienia podtrzymywały mnie na duchu. Dziękuję koleżankom i kolegom z 
Urzędu Gminy, dziękuję wszystkim tutaj obecnym. Chcę podziękować także jeszcze Policji 
szczególnie naszym dzielnicowym, dziękuję lekarzom, pielęgniarkom, księżom z którymi 
współpracowałam. Dziękuję wszystkim i życzę przede wszystkim dużo zdrowia, radości, sukcesów w
pracy zawodowej i społecznej oraz wszelkiej pomyślności w życiu rodzinnym, jest mi naprawdę 
niezmiernie miło, że takie podziękowanie od Was otrzymałam, jest mi naprawdę smutno, brakuje 
mi tych wspólnych kaw, śniadań ale taka jest kolej rzeczy, przyszedł czas na emeryturę i trzeba 
odejść.

P. Wójt – zapraszamy żebyś nas odwiedzała, na ta herbatkę przyszła żeby można było jeszcze 
poplotkować i od Pani z takim bogatym doświadczeniem zawodowym otrzymać jakieś wskazówki.

P. Przew. – dziękujemy i przechodzimy do realizacji porządku obrad czyli pkt 3.

 

Ad. 3

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna



P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/169/21

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 4

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  
Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?

P. Kozioł – zwiększono wydatki na wynagrodzenia na kwotę 100 tysięcy złotych w opiece, dla kogo 
to jest?

P. Skarbnik – ale to nie jest na wynagrodzenie dla kogoś, pisze wydatki na wynagrodzenia i składki 
od nich naliczane, są to zabezpieczone środki na opłacenie składki emerytalno – rentowej  dla osób
pobierających świadczenia. Zmiana ta dotyczy wydatków w Ośrodku Pomocy Społecznej dla osób 
pobierających świadczenia z opieki i od tych świadczeń opłacane są składki.

P. Przewodniczący – dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/170/21



w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

13 głosowało za, 1 głos wstrzymujący się, nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 5

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Gminę Łubnice porozumienia międzygminnego w celu przygotowania i realizacji Strategii Rozwoju 
Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021-2030.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/171/21

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Łubnice porozumienia międzygminnego w 
celu przygotowania i realizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej 
Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021-2030.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.



 

Ad. 6

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Łubnice

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/172/21

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej  
własność Gminy Łubnice

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 7

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Łubnice na rok szkolny 2021/2022.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa



– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/173/21

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Łubnice na rok szkolny 2021/2022.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 8

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom pełniącym funkcje kierownicze 
oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, psychologa, 
logopedy, terapeuty pedagogicznego, doradcy zawodowego zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Łubnice

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/174/21

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom pełniącym funkcje kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć pedagoga, psychologa, logopedy, terapeuty pedagogicznego, doradcy 
zawodowego zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Łubnice



                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 9

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Łubnice oraz określenia granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych od dnia 1 września 2021 roku.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/175/21

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Łubnice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2021
roku.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 



Ad. 10

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Łubnice.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXVII/176/21

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych
prowadzonych przez Gminę Łubnice.

 

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 11

 

Brak interpelacji.

 

Ad. 12

 



Brak odpowiedzi na interpelacje.

 

Ad. 13

 

P. Kozioł – na Strudze Beszowskiej kręgi idą następne deszcze nawalne i te kręgi zablokują przepływ 
wody do kanału, bardzo bym prosił żeby Gmina się zainteresowała tym problemem.

P. Wójt – Panie Przewodniczący Szanowni Państwo, Gmina może się zainteresować w tym sensie, że
może to zgłosić do Przedsiębiorstwa Wody Polskie, dlatego, że Struga Beszowska jej utrzymanie, 
konserwacja remonty jest w gestii Wód Polskich.

P. Kozioł – był mieszkaniec w Wodach Polskich i powiedzieli, że jako tako rów jest ich ale most to już
nie.

P. Wójt – tam jest most?

P. Kozioł – mostek

P. Wójt – na pewno nie i widać jak Wody Polskie działają. Jeszcze raz mówię z cała 
odpowiedzialnością i do kamery, Struga Beszowska jej konserwacja i utrzymanie jest w gestii Wód 
Polskich. Zwrócimy się z pismem wraz z wnioskami.

P. Kozioł – ale jak będzie duży przepływ wody to ten mostek się rozpłynie, kręgi zablokują całkowity 
przepływ wody

P. Wójt – ja to wszystko rozumiem ale to tak jak by na Pana działce było zrobione coś złego a ktoś 
by mówił do Pana sąsiada popraw to.

P. Kozioł – dlatego ja mówię żeby gmina bo był mieszkaniec w Wodach Polskich i odpili piłeczkę, że 
to jest w ramach gminy.

P. Wójt – po raz trzeci mówię, że to należy do Wód Polskich, jeśli w ciągu naszej drogi jest np. most 
albo jakaś infrastruktura drogowa związana z drogą wtedy tak należy to do gminy. Natomiast jeżeli 
sa to zwykłe przepusty, które regulują przepływ wody to należą one do Wód Polskich.

P. Paruch – chodzi mi o koszenie poboczy

P. Wójt – ustalone było dwukrotne koszenie. Drugie koszenie przewidywane jest na przełomie 
sierpnia i września. Z tego co wiem niektórzy wcześniej chcieli. Jeżeli ktoś, że teraz wcześniej chce 
to można wykosić.

P. Gromny – mam jeszcze takie pytanko odnośnie wału Wiślanego czy nie moglibyśmy się zwrócić 
do Wód Polskich żeby już zaczęli kosić bo też na wałach jest masakrycznie?



P. Wójt – zwrócić się możemy, natomiast jaki będzie efekt naszego zwrócenia się to nie 
gwarantujemy.

P. Żak – zgłaszają mieszkańcy problem śmieci, nie były ostatnio zabrane śmieci czyli opony i takie 
inne rzeczy. To jest jedna spraw a druga to zgłaszałem na Zalesiu wycięcie krzaków, wycieli teraz i 
zostawili na poboczach. Kombajny powyciągały je na środek drogi i ludzie nie mogą przejechać.

P. Wójt – przekażemy. Proszę Państwa takie sprawy jeśli chodzi o gałęzie czy krzaki, czy wykoszenie 
rowu i są jakieś uwago to wszystko się zgłasza do inwestycji. Jest Pani Basia od  inwestycji 
drogowych i od utrzymanie dróg i trzeba to jej zgłaszać jeżeli coś takiego ma miejsce. Jeśli chodzi 
proszę Państwa o śmieci to nie to, że były wielkogabarytowe nie zabrane tylko były nie zabrane 
opony od ciągników siodłowych, traktorów rolniczych i przyczep ponieważ to nie sa śmieci 
komunalne. Dopóki w Rzędowie były odbierane w takiej samej cenie jak śmieci nie segregowane to
myśmy to wszystko zbierali. W tej chwili no nie mam tego przy sobie ale jak jest sołtys 
zainteresowany to bardzo proszę podejść ze mną do Urzędu przekażę Panu żeby mógł Pan 
mieszkańcom ewentualnie pokazać. Są dwie informacje ze Związku Odpadów Komunalnych w 
Rzędowie, że opony nie są odpadami komunalnymi tylko są związane z prowadzoną działalnością 
gospodarczą i w związku z tym cena chyba 650 zł jest 1 ton. Ponieważ ta informacja była 
przekazana jeszcze w ubiegłym roku późną jesienią w formie ulotek, które były rozwożone do 
wszystkich mieszkańców. W tej chwili była o tym mowa aczkolwiek wiecie Państwo jaki był ubiegły 
rok. Sołtysi nie uczestniczyli9 w sesjach i były jakieś pojedyncze przypadki gdzie ludzie te opony 
choć wiadomo było, że nie będą zbierane ale pewnie siłą przyzwyczajenia wystawili. Opony proszę 
Państwa takie traktorowe, od samochodów ciężarowych czyli związane z prowadzoną działalnością 
gospodarczą nie będą odbierane.

P. Motyl – ale małe będą?

P. Wójt – tak, od samochodów osobowych bo to jest związane z prowadzeniem gospodarstwa 
domowego czyli jako odpad komunalny. Proszę Państwa w tej chwili można takie opony albo jak się
kupuje nową oponę to można starą oddać za niewielką odpłatnością lu ewentualnie dostarczyć do 
PSZOK-u w Rzędowie, osobiście zawieźć i zapłacić za to bo to o to chodzi, jak nie wiadomo o co 
chodzi to chodzi o pieniądze. Chcę powiedzieć taką rzecz 27 jest posiedzenie tej Spółki w Rzędowie 
gdzie ma być przedstawiany nowy cennik gdzie wzrost średni cen jest na poziomie 38%. Tak że 
Proszę Państwa u nas te ceny, które w tej chwili sa od osoby to są bardzo niskie i w związku z tym 
nie jesteśmy w stanie żeby jeszcze dodatkowo z tej opłaty pokryć dodatkowo wywóz tych śmieci. 
Zgodnie z ustawą wydatki, które ponosimy na utylizację śmieci powinny być pokrywane z tych 
opłat, które wpłacają mieszkańcy. I to już bardzo proszę,  nie wiem czy będziecie chcieli jeszcze 
jakieś ogłoszenia czy coś innego, była nawet taka sprawa stawiana na Komisji Finansów, Rozwoju 
Gminy i Rolnictwa ewentualnego jeszcze w ty roku dodatkowego zbierania tych opon ale ze 
względu na to jakie wydatki są poniesione w tym roku a było bardzo dużo śmieci 
wielkogabarytowych. W biegłym roku było 50 ton a w tym 80 ton także ilości sa bardzo duże a my 
za każdą tonę płacimy. Tak, że te pieniądze, które są z tych opłat za śmieci nie wiem czy nam po 
prostu wystarczą, jeżeli w dalszym ciągu będzie tak dużo śmieci produkowanych przez 
mieszkańców, na pokrycie tych opłat za transport i za utylizację.

P. Bolon – czy Rzędów może tak podnosić?

P. Wójt – tak proszę Państwa, Rzędów jest spółką akcyjną i tam głównymi udziałowcami są Gmina 
Tuczępy, Gmina Staszów, Związek i Połaniec. Nie wiem czy są jeszcze radni, którzy to pamiętają po 



500 zł były udziały myśmy wykupili 9 udziałów. My mamy 9 głosów na kilka tysięcy więc w zasadzie 
nasz głos mało znaczy. Wiecie jak funkcjonują spółki akcyjne w zasadzie ten decyduje, który ma 
najwięcej udziałów. Są tam zatrudnieni ludzie, opłata marszałkowska się bardzo zwiększyła przez 
ostatnie lata. Oni liczą koszty i muszą to skalkulować i takie ceny wychodzą. Oczywiście 
akcjonariusze muszą się zgodzić na te podwyżki. Nie wiem co będzie 2 dwudziestego siódmego, ja 
mogę powiedzieć, że będę głosować przeciw podwyżkom tylko, że te moje 9 głosów to jest po 
prostu nic. Też proszę Państwa wszystko drożeje energia, paliwo widzieliście  przy podejmowaniu 
uchwały jakie były ceny paliw w ubiegłym raku a jakie są teraz i ten zakład też sobie tak koszty liczy.
Tak to wygląda i przypuszczam, że roku przyszłym a może jeszcze w tym znowu staniemy przed 
perspektywą podwyżek.

P. Kowalska – i tak mamy lepiej niż Bogoria, Osiek i tam inne prawda?

P. Wójt – tak, to jest Dorzecze Koprzywianki  i sprawy wszystkich gmin z zrzeszonych prowadzi 
właśnie ten związek i tam są opłaty ustalane bez udziału gmin. W tej chwili została znowelizowana 
ustawa, która pewnie Państwo słyszeli, umożliwia naliczanie opłaty śmieciowej w zależności od 
ilości zużytej wody i jest ta możliwość, że gmina może dopłacać do utylizacji śmieci ale gmina też 
musi skądś na to mieć.

P. Bolon – czy jest jakiś plan zagospodarowania pozostałej części szkoły, był jakiś Pan

P. Wójt – stopień organizacyjny został obniżony do klas I-III ze względu na brak dzieci. teraz mamy 
kolejny problem bo nie mamy nauczycieli, ponieważ nauczyciele korzystają ze swych uprawnień i 
poszli na urlopy dla poratowania zdrowia i teraz będziemy musieli płacić tym co są na urlopach i 
oprócz tego będziemy musieli zatrudnić nauczyciela. Jeśli chodzi o powierzchnie to oczywiście musi
być ta szkoła bardzie skomasowana na terenie tego budynku. Natomiast było zainteresowanie na 
zlokalizowanie tam takiego ośrodka rehabilitacji dla dzieci. Pan obejrzał to na razie się jeszcze nie 
odezwał, bo on też musi sobie skalkulować. Zobaczył jakie tam są możliwości lokalowe. Miał się 
skonsultować co ewentualnie musiałby tam zrobić. Na pewno musiałaby być gruntowna 
przebudowa żeby coś takiego utworzyć, na razie nie mamy informacji. Na pewno proszę Państwa 
jeżeli będzie jakakolwiek jeszcze inna propozycja zresztą też jeśli ktoś miałby pomysł na 
wykorzystanie tego budynku czy to ktoś z Państwa, czy ktoś z mieszkańców, czy z terenu i z poza 
terenu gminy to jesteśmy na to otwarci i na pewno taka decyzja jeżeli mielibyśmy udostępniać 
część tego lokalu w formie użyczenia czy dzierżawy to na pewno będzie to konsultowane i z 
radnymi i tradycyjnie tak jak to robimy również z mieszkańcami. O wszelkich działaniach będą 
Państwo informowani i decyzje będą podejmowane tak jak to były np. w przypadku szkoły w 
Słupcu.

P. Przewodniczący – czy ktoś chce jeszcze zabrać głos?

P. Ziętarski – dzień dobry wszystkim. Większość osób wie o czym chciałbym mówić. Droga Pani 
Wójt, Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chodzi o takie sprawy, jestem mieszkańcem 
Łubnic od ponad 62 lat, obserwuję i doskonale wiem co tu się dzieje i jak to wygląda. Chodzi mi o 
taka sprawę poprawienie estetyki Łubnic jako stolicy naszej gmin. Obserwując co się u nas dzieje i 
co się dzieje w innych miejscowościach no niestety jest źle i mieszkańcy, którzy tutaj przybywają, że
w centrum naszej gminy jest niedobrze. Moim zdaniem dobre by było coś takiego jak zobowiązać 
wszystkich tych, którzy maja posesje wokół, że tak powiem rynku tutaj naszej gminy, zobowiązać 
ich w jakiś sposób do tego żeby zaczęli utrzymywać porządek. Bo naprawdę nieładnie patrzeć, tak 
jak powiedziałem stolica gminy a porządek pozostawia wiele do życzenia. Zobowiązać tych co tu 



mają posesje do utrzymywania porządku. Nie wymaga to wielkich nakładów wystarczy, że każdy na 
swoim odcinku, przed swoją posesja posprząta i będzie super. Poddaje ten wniosek dla Rady 
Gminy, dla Pani Wójt żeby to wziąć pod uwagę, żeby  w jakiś sposób zachęcić mieszkańców nawet 
można zrobić jakiś konkurs na najczystszą posesję, na najczystsze obejście itd. Myślę, że to w jakiś 
sposób zdopinguje mieszkańców. Poddaje te myśl przede wszystkim Sołtysom poszczególnych 
miejscowości bo jest sporo do zrobienia w naszej gminie ale najsłabiej jak widzę jest właśnie tu w 
stolicy gminy. Przykro mi to mówić dlatego chciałbym właśnie zmobilizować Sołtysa chociaż robi to 
co robi ale w jakiś sposób jeszcze zmobilizować do dalszego działania na rzecz poprawy wyglądu i 
estetyki między innymi wcale nie widzę spotkań Sołtysów z mieszkańcami poszczególnych 
miejscowości, oprócz tych spotkań radni z poszczególnych miejscowości na bieżąco powinni jakieś 
ważne sprawy, które dotyczą danej miejscowości i całej gminy po to żeby móc przekazać na 
posiedzeniach Rady Gminy. W tym temacie to tyle temat drugi. Z całą sympatią, życzliwością itd. 
dla naszego przedsiębiorcy tzw. „Tygrysa”, którego wszyscy znamy doskonale, nie ukrywam, że 
darze go wielką sympatią, sprawa tych wszystkich samochodów, lawet itd. powinna być 
rozwiązana. Zawsze jak ktoś z zewnątrz przyjeżdża i patrzy na to, to pyta co się tutaj dzieje ? czy 
jestem w autokomisie? Czy w środku jakiejś fajnej miejscowości. Ten problem też powinien być 
poddany pod rozwagę i w jakiś sposób rozwiązany. I jeszcze jedna sprawa, która leży mi mocno na 
sercu szczególnie dotyczy to Sołtysa miejscowości Orzelec Duży. Wszyscy znamy Dyrektora 
Mariusza Bolona  doskonale i powiem szczerze jest to przykre i uwłaczające, że dyrektor tego 
naszego centrum, jest to największe centrum w naszej gminie musi jeździć do dużego Orzelca kosić 
wokół budynku jest to po prostu uwłaczające i wstyd mi za sołtysa Orzelca Dużego, że nie może 
sam tego wykonać a nie ciągać tego człowieka, który i tak ma dużo spraw. On nie musi tego 
wszystkiego robić, on ma wyznaczone, że tak powiem swoje terytorium do sprzątania i się tego 
trzyma. Ale nie można tego jednego człowieka, który uważam, że jest wspaniałym człowiekiem pod
każdym względem, zmuszać go do takiej pracy, że gdzieś tam jeździ i sprząta, dla mnie to ważne, 
żeby było wokół swojej posesji posprzątane. Ostatnia uwaga jest taka miła szczególnie dla Pani 
Wójt. Tydzień temu byli tacy moi znajomi pozwoliłem sobie pokazać im naszą gminę. Byli 
zachwyceni terenami, całą gminą, otoczeniem a szczególnie, że tak powiem pozytywnie ukłuło  w 
oczy to asfaltowe drogi pośród pól. Powiedziałem im, że to dzięki naszej Pani Wójt w ten sposób 
wygląda gmina. Jesteśmy zadowoleni, bo ktoś kto uprawia sport jeździ na rowerze to naprawdę jest
tutaj gdzie jeździć i pod tym względem nie mamy się czego wstydzić, uważam że jest to swego 
rodzaju wyróżnieniem, że nasza gmina pod tym względem stoi naprawdę pozytywnie. To tyle z 
mojej strony – dziękuję.

P. Paruch – ja się chciałam zapytać czy nie ma jakiegoś nakazu czy czegoś, żeby każdy mieszkaniec 
koło swojej posesji utrzymywał porządek. Jeśli go nie ma, jeśli nie mieszka to nie wiem czy gmina 
nie ma środków na to żeby kogoś zmusić?  Siedzi taki pod sklepem i pije ale pod domem sobie nie 
wykosi. Na wódkę czy piwo to ma ale na kosiarkę nie ma.

P. Ziętarski – tak jak mówię zadbajmy o porządek bo szkoda żeby chłopak będąc na stanowisku 
biegał jeszcze po gminie i kosił dookoła,. To jest wstyd. To  jest wina sołtysa Orzelca Dużego przecież
wszyscy w gospodarstwach maja miotły mają grabie trzeba tylko po prostu chcieć.

P. Żak – na Zalesiu rolnik chce sobie postawić ogrodzenie w odległości mniejszej niż 3 m od jezdni, 
ja mam takie pytanie czy nie ma jakiejś możliwości, jest tam wierzba, która rośnie przy samej 
jezdni, ja już mówiłem żeby ściął ale powiedział, że nie zetnie tego, jest taka możliwość żeby to 
gmina ścięła?



P. Wójt – zaraz powiem, natomiast w tej chwili  nie odpowiem Panu Sołtysowi  czy jest możliwość 
czy nie ma możliwości. Bo pierwsza rzecz to trzeba sprawdzić jakiej szerokości jest pas drogowy. Są 
drogi gdzie pasy drogowe maja kilka metrów, mogą mieć nawet i 9m , są pasy, które maja 6 m 
szerokości, są pasy, które maja 4 m i sa pasy drogowe czyli własność gminy, które maja 3m. jeżeli 
jest pas drogowy szerokości 3 m proszę Państwa to wszystko co jest po za tym pasem drogowym 
stanowi własność tych naszych sąsiadów. Jak Państwo wiedza ci co używają kombajnów to heder 
ma szerokość 4,5 m i w związku z tym jeżeli jest rozłożony heder to on się nie mieści na tej drodze. 
Zgodnie z przepisami heder powinien być ciągnięty za kombajnem i to jest koniec do wyjaśnienia 
jak wyglądają drogi. Więc tutaj sołtysa zapraszam po raz drugi do Urzędu żeby sprawdzić jakiej 
szerokości jest ten pas drogowy i wtedy będziemy mogli stwierdzić czy te wierzby rosną w naszej 
działce wtedy będziemy mogli je wyciąć czy one rosną w działce sąsiada i nie możemy ich wyciąć. 
Jeżeli rosną drzewa blisko drogi to gałęzie ewentualnie część tych drzew, które się pochylają nad 
drogą to zgodnie znowu z przepisami to co wisi nad nasza drogo to my możemy to obciąć. Jeżeli 
natomiast rośnie to przy drodze, ja wiem ze kiedyś jak jechał woz taki konny to on się spokojnie 
mieścił a teraz pojazdy są bardzo duże i w związku z tym sa te problemy. Te problemy sa zwykle tam
gdzie jest konflikt międzysąsiedzki. W Zalesiu sprawa jest znana od wielu lat. Jeżeli chodzi o tą 
sprawę, która Pan poruszył czyli zmniejszenie odległości płotu od drogi to tam będzie umówione 
spotkanie z Sołtysem z Radnym z tej miejscowości będą Panie z inwestycji od nas i tam to zostanie 
na miejscu ustalone.bo proszę Państwa odległość ogrodzenia od drogi powinna wynosić 4m tzn, 
zależy jeszcze od tego czy to jest droga gminna czy to jest droga wewnętrzną jaki jest status tej 
drogi, jeżeli ktoś chce sobie zmniejszyć tą odległość to wtedy może się to stać za zgodą właściciela 
drogi, czyli jeżeli jest to droga gminna czy wewnętrzna to za zgodą gminy. Praktykujemy to w ten 
sposób, że jeżeli nie będzie to sprawiać jakiś tam problemów to  wyrażamy zgodę natomiast jeżeli 
są problemy bo po drugiej stronie np. są drzewa posadzone blisko albo jest płot tego drugiego 
sąsiada to wtedy tej zgody nie wyrażamy. Teraz jeżeli Sołtys chce się wcześniej odnieść do 
wypowiedzi to proszę.

P. Motyl – tak, kto robił spotkania na wsi jak były ograniczenia cowidowe. Cowid nie wybiera i nikt 
nie robił spotkań nawet rada gminy miała ograniczenia.

P. Ziętarski – to czas najwyższy zacząć organizować spotkania

P. Motyl – a jeżeli chodzi o tę posesje na rogu to tego człowieka tu nie ma on tu nie mieszka

P. Ziętarski – mnie chodzi o całe tutaj Łubnice

P. Motyl – zarośnięte sa tylko te posesje nie zamieszkałe

P. Ziętarski – chodzi mi o całe Łubnice, przed Panią Teresa, przed ośrodkiem i dalej idąc w tą stronę 
w kierunku Urzędu Gminy

P. Motyl – to wszystko powinno być jakoś uregulowane, powinien być pracownik a sołtys to co 
może zrobić

P. Wójt – proszę Państwa jeżeli chodzi o te uwagi, które zostały wniesione co do złej estetyki jeżeli 
chodzi o Łubnice to ten problem był poruszany na zebraniu wiejskim bo to przecież od 
mieszkańców zależy jak ich obejścia wyglądają. Jeżeli by było takie zebranie i byłoby by to 
poruszone to wtedy można pewne rzeczy ustalić. Jeżeli  chodzi o Urząd Gminy to proszę Państwa 
my możemy podjąc działania zmierzające do ewentualnego ukarania takich osób, które się do tego 



nie stosują. Aczkolwiek od razu powiem nie jest to taka prosta sprawa. Mieliśmy już takie 
przypadki. Głównie to dotyczy posesji gdzie ktoś ma tu posesją a mieszka w Szczecinie albo w 
Warszawie. W związku z tym my musimy wysłać zawiadomienia i to jeszcze dwukrotnie żeby 
posprzątał, bo zgodnie z uchwałą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach my wysyłamy, 
wyznaczamy termin usunięcia. Jeżeli ktoś tego nie usunie to wtedy my możemy wynająć firmę i na 
koszt tego człowieka dopiero to usunąć i wtedy dochodzić na drodze sądowej, komorniczej później 
zwrotu tej należności. Jeżeli sa takie uwagi a one są wiec ja zaraz przekażę ta informację no i 
procedura zostanie wdrożona. Trzeba wziąć pod uwagę jeszcze taką rzecz, że czasami jest ktoś 
właścicielem z kogo nie można ściągnąć bo nie ma z czego. Komornik pójdzie spisze protokół o nie 
ściągalności. Najlepiej by było żeby mieszkańcy byli, że tak powiem na tyle odpowiedzialni i dbali o 
swoją wieś a o swoje miejscowości żeby te porządki na swoich posesjach wykonywali. Jeżeli chodzi 
o Łubnice proszę Państwa to tyle ile pieniędzy zostało zainwestowane i jest w tej chwili 
inwestowane w Łubnicach w miejscowość Łubnice żadna miejscowość nawet połowy tego, ba 
nawet ¼ tego nie otrzymała. Przecież teraz jest rewitalizacja , na którą no niechętnie radni się 
zgadzali bo tutaj jest wydatkowane kilka milionów i teraz jeszcze się okazuje, że nawet nie ma 
chętnego żeby jakoś porządek utrzymywać. Bardzo duże pieniądze i nakłady właśnie na 
miejscowość Łubnice w tej chwili idą. Wychodziłam również z tego założenia, że jest to jakby 
centrum gminy i trzeba to uporządkować ale jeżeli coś porządkujemy to trzeba o to dbać. Jeżeli 
chodzi o sprawę samochodów parkowanych przez właściciela firmy, która sprzedaje te samochody 
to oczywiście jest to nie tylko tutaj Pana wypowiedź również takie głosy słyszę, na pewno 
podejmiemy starania żeby na tym placu, który został wyłożony kostka żeby nie były stacjonowane. 
Natomiast proszę Państwa jeżeli chodzi o parkingi to są to parkingi publiczne ogólnodostępne. To 
chyba musimy zgłosić to Policji, bo my nie mamy do tego jakichś upoważnień żeby pytać czemu Pan
tu stoi albo dlaczego Pan tutaj parkuje te samochody. Trzeba to będzie zgłosić na Policję ale skoro 
sa takie uwagi to to zrobimy.

P. Szymański – nie ma takiej potrzeby

P. Wójt – to co my w końcu mamy robić bo jest jeden mieszkaniec i drugi

P. Szymański – ja uważam, że nie ma takiej potrzeby

. P. Wójt – potrzebne zebranie. Natomiast jeżeli chodzi o zebranie to rzeczywiście ten rok był 
szczególny, zebrań nie było bo była pandemia. Jeżeli chodzi o świetlicę Orzelec Duży to ta świetlica 
jest integralna częścią Centrum Kultury. to nie jest na takiej zasadzie jak w innych miejscowościach, 
że są Świetlice Wiejskie, tutaj Orzelec Duży został wyróżniony bo jest w strukturach Centrum 
Kultury i dbałość o działkę i dysponentem tej działki jest Centrum Kultury i kto będzie kosił czy to 
będzie robił Pan Mariusz , czy to będzie robić Pani Aneta, czy to będzie robić Pani Ewa to jest 
kwestia dogadania się. Natomiast proszę Państwa najlepiej to powiedzieć na swoim przykładzie ja 
osobiście koszę rów przydrożny i dosyć dużą powierzchnię i chcę powiedzieć, że żadna praca nie 
hańbi więc też bym tak troszkę z tym koszenie przez Pana Dyrektora uważała.

P. Kowalska – może Pani Sołtys powinna wykosić

P. Wójt – tzn. Pani Sołtys ja nie wiem to już jest kwestia do dogadania się z tego co ja wiem to oni 
tam akurat dobrze współpracują. Są tam organizowane różne festyny, rożne spotkania  Centrum 
Kultury tam organizuje przy udziale Pani Sołtys no więc nie wiem skąd tutaj takie są zastrzeżenia 
ale to tez zostanie poruszone. Myślę proszę Państwa, że powinniśmy zadbać żeby każdy u siebie 



miał porządek natomiast tu gdzie nie mieszkają i nie maja porządku to procedura jest taka jak 
wcześniej mówiłam.

P. Paruch – Ci co nie mieszkają to rozumiem ale ten, który mieszka to go jakoś zmusić.

P. Wójt – Pani Sołtys nie zmusi się, bo pojęcie estetyki jest względne. Pani uprawia róże tak a ja 
sobie wezmę kępkę pokrzyw i powiem, że one są tak piękne ja się nimi zachwycam.  

P. Paruch – jeżeli rosną w ogródku to nie ale są przy drodze rosną krzaki to chyba powinna koło 
swojego płotu wyciąć te swoje krzaki.

P. Wójt – ale też nie zmusimy do tego, bo jak powie, że jemu nie przeszkadzają to nie zmusimy 
nikogo niestety takie są przepisy.

P. Kowalska – te samochody to są chyba nie są tylko Tygrysa ale też Krokosza.

P. Ziętarski – tutaj nie ma nikogo innego z tego co wiem. Krokosz ma swój plac.

P. Kozioł – ten też ma swój plac

P. Motyl – ja koszę koło domu żeby było fajnie, teraz załamała się rura, którą leci woda do tego 
rowu. Przyjechali kopali ten rowek, wywali ziemi kupę niby sprzątnęli ale tak nierówno, że jak ja 
będę kosił

P. Ziętarski – jeszcze w nawiązaniu do tego co Pani Wójt powiedziała, że zostało zainwestowane 
dużo środków itd. jest fajnie, ładnie to wygląda tylko niech to właśnie tonie pod śmieciami,. Niech 
to po prostu będzie na wierzchu a nie na wysypisku. Pełne kosze, butelki, wyrwana ławka, którą z 
Panem Mariuszem Bolonem obsadzałem z powrotem na miejsce. Po prostu niech będzie widać tą 
inwestycję, że cos się zrobiło a nie tylko śmieci.

P. Wójt – nie no nie przesadzajmy. Teraz to już jak ktoś słucha to myśli, że my toniemy w śmieciach 
a przecież tak nie jest.

P. Motyl – kto powinien sprzątać przystanki?

P. Wójt – każdy pojemnik jest czyjąś własnością np. sklepu czy Centrum Kultury oczywiście 
odpowiada właściciel. Natomiast to co jest przy przystanku na przykład to my mamy zapisane w 
umowie, że raz na jakiś czas chyba raz w miesiącu ma firma opróżnić te kosze.

P. Motyl – czyli kto?

P. Wójt – Ci co zbierają śmieci. Proszę Państwa my możemy zbierać śmieci nawet codziennie tylko 
proszę ustalić taka opłatę żeby na to wystarczyła. Nie ma problemu my możemy zbierać częściej 
firma też chętnie to będzie robić.

P. Kozioł – kosze są malutki i szybko się zapełniają



P. Adaś – mieszkańcy wsi Rejterówka pytają mi się bo wpłynęło podanie o ta Panią co hoduje te psy.
W porównaniu ze śmieciami to jest nic jak byście zobaczyli co tam się dzieje. W oknach psy, 
pokrzywy dochodzą do okien, nie ma żadnego porządku. Co z tym podaniem, co maja robić dalej?

P. Kowalska – jakaś anomalia tam nie zachodzi

P. Adaś – nie, sąsiedzi już nie dają rady. Psy pod siatką się podkopały i wychodzą sąsiedzi się boją. 
Ma to na swojej posesji ale śmieci w porównaniu z tym to jest nic.

P. Wójt – też to Radne zapraszam do Urzędu jaki jest bieg tego pisma. Pismo wpłynęło wiem bo go 
widziałam, ono wpłynęło i na pewno poszła informacja do Weterynarii, bo proszę Pastwa jeśli ktoś 
hoduje psy a sa one w dobrej kondycji czy jest ich 3, czy 5, czy 30, czy 40 nie ma takiej możliwości 
żeby komuś zakazać hodowli.

 

P. Przewodniczący - Czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nie widzę. Proszę Państwa zamykam sesję 
Rady Gminy.

 

Sesja trwała 2 godziny 4 minuty.

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

 

 

Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Gminy

Henryka Rogala                                                            Marian Komasara


